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N a g y é s s z é p feladatokat 
valósít m e g a népfront Szegeden 

fi filiiisilivessziwelitezeteisiiek' 
fontos feSasiaiaik vannak a szocialista 

mezőgazdaság további erősítésében 
Megkezdődött az Országos Földművesszövetkezeti Tanács ülése 

Pénteken Budapesten 
megkezdődött az Országos 
Földművesszövetkezeti Ta-
nács kétnapos ülése. A ta-
nácskozáson megjelent Fe-
hér Lajos, az MSZMP Po-
litikai Bizottságának tagja, 
a Központi Bizottság mező-
gazdasági osztályvezetője is. 
Nyers Rezső, a ÖZOVOSZ 
elnöke elemezte a földmű-
vesszövetkezetek és a ter-
melőszövetkezetek, valamint 
a földművesszövetkezetek és 
az egyéni termelők kapcso-
latát. 

A föki mű vessző vetkező-
töknek — hangsúlyozta — 
a jövőben sokrétű kap-
csolatot kell létesíteniük a 
termelőszövetkezetekkel, 

általában többet kell tenni-
ük a mezőgazdaság szocia-
lista átalakítása érdekében. 
— Második feladatuk, hogy 
támogassák, segítsék az 
egyszerű szövetkezeti for-
mák fejlődését, ezekben az 
egyszerű szövetkezetekben a 
közös tevékenység meghono-
sodását, a szövetkezet) alap-
elvek fokozott érvényesülé-
sét. Népszerűsítsék továbbá 
a szövetkezeti gazdálkodást, 
mégpedig annak legfejlet-
tebb formáját, a mezőgaz-
dasági termelőszövetkezetet. 
Fontos feladatuk van a 

Szakszervezeti b r i g á d 
vizsgálja két t e x ! i ! * y á r 

üzemi tanácsának mun "táj át 
fonógyárba. A brigád fel-
adata, hogy felülvizsgálja a 
két gyár üzemi tanácsának 
munkáját , megállapítsa, ho-
gyan készítik elő az üzemi 
tanácsüléseket, mennyire ve-
szik figyelembe a dolgozók 
javaslatait, problémáinak in-
tézését. A tapasztalatok 
alapján a Textilipari Szak* 
szervezet Csongrád megyei 
területi bizottsága segítséget 
nyúj t az üzemi tanácstagok 
munkájának megjavításához. 

szerződéses termeltetés meg-
szervezésében és lebonyolí-
tásában — mondotta a to-
vábbiakban. — Törekedni 
kell az árproblémák meg-
oldására: stabilabbá, biz-
tonságosabbá kell tenni az 
árakat. 

Ami a szakcsoportokat és 
társulásokat illeti, tovább-
ra is támogatjuk működé-
süket. Tapasztalat szerint a 
speciális ágazatokban ala-
kult szakcsopoi tok váltak 
be leginkább. 

Beváltak a szőlő- és gyü-
mölcstermesztésben, a szá-
raz- és öntözéses kerté-
szetben, — általában az 
öntözéses kultúráknál. 

A rizsnél nem váltak be, 
mert a rizstermelő szakcso-
portok monokulturálisan 
művelték és 3—4—5 év 
után parlagon hagyták a 
földet. Ha azonban az öntö-
zéses művelésre térnek át 
ezek a rizstermelő szakcso-
portok, vetésforgóban gaz-
dálkodnak, mint ahogy Bé-
késben csinálják, akkor így 
mint öntözéses szakcsopor-
tok hasznosak a tagoknak is 
a népgazdaságnak is. 

A továbbiakban Nyers 
Rezső a szerződéses termel-
tetésben elért eredmények-
ről, valamint a gépi mun-
kaszerződtetés megszervezé-
séről szólt, majd foglalko-
zott a felvásárlás helyzeté-
vel. A mutatkozó javulás — 
mondotta — még csekély. 

Az ipari megyék ellátása 
ugyan javult valamit, de 
még mindig nem érte el 
a kívánt szintet. 

A megyék és a városok el-

látását célzó együttműködés 
még nem teljesen zavarta-
lan. A továbbiakban a SZÖ-
VOSZ 1959. évi terv- és 
költségvetéséről • beszélt, 
majd a SZÖVOSZ nemzet-
közi kapcsolatairól. A be-
számolót vita követte. 

A tanács tagjai felszóla-
lásaikban foglalkoztak a 
földművesszövetkezetek ke-
reskedelmi tevékenységével, 
a felvásárlás jelenlegi hely-
zetével, és részletesen is-
mertették a földművesszö-
vetkezetek és a termelőszö-
vetkezetek között kialakult 
kapcsolatot. 

Az országos tanácskozás 
szombaton folytatja munká-
ját. 

Munkásmozgalmi 
veteránok üzemi 
kiszisták között 

Tegnap délután a Szőrme-
és Bőrruhaipari Vállalatnál 
bensőséges ünnepség kereté-
ben osztották ki az üzemi 
KISZ-szervezet tagjainak az 
ú j tagkönyveket. Az ünnepi 
taggyűlésen megjelentek a 
munkásmozgalom régi kato-
nái közül: Bodnár Lajos, 
Pusztai József, Galotti Fe-
renc elvtársak. Nagy idők 
harcos emlékét mesélték el 
az üzem ifjúkommunistái-
nak, akik nagy figyelemmel 
hallgatták az idős elvtársak 
visszaemlékezéseit. 

Végül a KISZ' tagjai virág-
csokrokkal köszöntötték a 
kommunista mozgalom je-
lenlévő képviselőit. 

G ö r ő ö k e r e s k e d e l m i k i ü d o ' f s é g 

Ü R K E ? E H ÍWA<SVAROR«ZNTFR?T 

Január 15-én öttagú görög 
kereskedelmi küldöttség ér-
kezett Budaperire, hogy -z 
195í-ben aláírt árucserefor-
galmi és fizetési megállapo-

dás megújításáról és a ma-
gyar—görög kereskedelmi 
forgalom szélesítéséről tár-
gyalton 

Ülést tartott az elnökség és fél év munkaprogramját 
beszélték meg 

A Hazafias Népfront Sze-
ged városi elnöksége csütör-
tökön délután ülést tartott. 
A tanácskozást dr. Búza 
László egyetemi tanár, aka-
démikus, a városi népfront-
bizottság elnöke nyitotta 
meg. Ezután Nagy István, a 
Hazafias Népfront városi 
bizottságának ti tkára ismer-
tette a népfront városi bi-
zottsága elnökségének fél-
éves munkaprogramját. 

Az ismertetett program ar-
ra mutat, hogy 

a Hazafias Népfront sze-
gedi elnöksége az elkö-
vetkezendő hónapokban 
további és újabb jelentős 
munkát végez. 

Az elnökség — természete-
sen egyéb kérdésekkel együtt 
— februári ülésén megtár-
gyalja a szegedi mezőgazda-
ság helyzetét, s a népfront 
ebből adódó feladatait, va-
lamint a második kerületi 
népfrontbizottság munkáját . 
Márciusban a szabadtéri já-
tékok előkészítésének hely-
zetét beszélik meg, és teen-
dőket szabnak a játékok mi-
nél nagyobb sikere elősegí-
tése érdekében. Áprilisban 
a népfront városi békebi-
zottságának munkáját , má-
jusban a népfront harma-
dik kerületi bizottságának 
munkáját vitat jálc meg, éS 
hoznak döntéseket . a tenni-
valók elősegítésére. A váro-
si népfrontbizottság elnök-
sége júniusi ülésén részlete-
sen megbeszélik a "Szép 
Szegedért*-mozgalmat és az 
ezzel kapcsolatos további 
teendőket. 

Az elnökségi ülés főbb 
vonásaiban tárgyalta a 
városi népfrontbizottság 
nyolc szakbizottságának 
féléves munkaprogramját. 

A szakbizottságok szintén 
igen gazdag és sokrétű te-
vékenységet végeznek. A vá-
rosi népfrontbizottság és an-
nak elnöksége, valamint kul-
turális bizottsága sokoldalú-
an elősegíti, hogy l/árosunk-
ban méltóképpen ünnepel-
jük meg a dicsőséges Ma-
gyar Tanácsköztársaság ki-
kiáltásának 40. évfordulóját. 
A kulturális bizottság 

a Tanácsköztársaság év-
fordulójára és annak tisz-
teletére előreláthatóan há-
rom ismeretterjesztő füze-
tet ad ki, 

amelyekben főként szegedi 
dokumentumokkal közre ad-
ják a Tanácsköztársaság har-
cát a dolgozó emberekért. A 
kulturális bizottság támogat-
ja az MSZMP művelődéspo-
litikai irányelveinek meg-
valósítását, segítik a szabad-
téri játékokra való felkészü-
lést. Mozgalmat indítanak: 
>>Hozd magaddal barátodat 
a szabadtéri játékokra!* 
címmel. 

A népfront a KISZ-szel 
együtt készül március 15. 
méltó megünneplésére is, s 
összeállítják az ezzel kap-
csolatos programot. 

A népfront és annak bé-
kebizottsága a Magyar— 
Szovjet Barátsági Hónap-
ban baráti' találkozókat, 
előadásokat rendez, 

illetve részt vesz ezek létre-
hozásában. A népfront ne-
velési bizottsága foglalkozik 
a leányszállások problémá-
ja megoldásának elősegíté-
sével. A várospolitikai bi-
zottság keretében pedig e 
hónap végén megkezdődik a 
tanácstagok továbbképzése. 
Ennek kapcsán is alkalom 
kínálkozik arra, hogy még 
szorosabbá és eredményeseb-

Hő- és fagyálló kaucsukok és lakkok 

Gyártás közben és tudományos vizsgálatoknál gyak-
ran kell dolgozni igen magas, vagy rendkívül alacsony 
hőmérséklet mellett. Ezért melegüzemekben és zord ég-
hajlati viszonyok között, mint a Déli-sarkon, ahol a hő-
mérséklet eléri a minusz 85 Celsius fokot is, különleges 
anyagokból készült műszereket és berendezést használnak. 
Ilyen anyagok létrehozásával foglalkoznak a »Zelinszkij* 
Szerveskémiai Intézet szénhidrogén-laboratóriumának tu-
dományos munkatársai. 

Kutatómunkát végeznek olyan szerves szilikomonome-
rek előállítására, amelyekből hő- és fagyálló kaucsukot és 
lakkokat nyerhetnek. A laboratóriumban előállított hő-
álló lakkok alkalmazásával fokozható a különféle villa-
mosgépek teljesítőképessége, különösen a bányaberende-
zés és az erőművek áramfejlesztőinek a teljesítménye Az 
új fagyálló anyagokból készült berendezés megbízhatóbb 
és jobban szolgálja a sarkkutatókat. 
A kénen: Az intézet szerveskémiai laboratóriumában Nvi-
na Pngonkina és Vlagyimir Mironnv tudományos munka-
társak kísérletet folytatnak új szilikoorganikus monome-
rek előállítására. 

bé váljék a tanácstagok és 
a népfrontaktivisták munká-
ja. A népfront ipari bizott-
ságának s természetesen a 
népfront elnökségének tagjai 

tovább folytatják az üze-
mek látogatását, 

ahol a vezetőkkel és a mun-
kásokkal megbeszélik, mi-
ként tudnák a gyárak dol-
gozói elősegíteni a népfront 
tevékenységét stb. A nép-
népfrontelnökségének tagjai 
már látogatást tettek a Tex-
tilművekben és a Kenderfo-
nógyárban és mindkét he-
lyen hasznos tapasztalatokat 
szereztek. Az elkövetkezendő 
hónapokban a népfront el-
nökségének tagjai mintegy 
25 üzembe és intézménybe 
látogatnak el. 

A népfront kereskedelmi 
bizottsága 

vevőankétokat tart 

és ennek tapasztalatait meg-
beszélik az illetékes kereske-
delmi vállalatokkal, illetve 
szervekkel. A mezőgazdasági 
bizottság tovább folytatja a 

téli szakmai előadás-soro-
zatokat 

Újszegeden, Alsóvároson és 
Felsővároson. A mezőgazda-
sági bizottság elősegíti a me-
zőgazdaság fejlődésével kap-
csolatos kérdések megértését 
a dolgozó parasztok körében. 

A jogi bizottság havon-
ként két előadást 

rendez. A Tanácsköztársaság 
jogi vonatkozású kérdéseiről 
is előadásokat tartanak. 

A munkaprogramhoz több 
hozzászólás, valamint ja-
vaslat hangzott el. 
Bálint Alajos a szabadtéri 

játékokkal kapcsolatos kiállí-
tások tervezetéről szólott. 
Farkas Istvánné javasolta, 
hogy a népfront segítse elő 
március 8-ának, a nemzet-
közi nőnapok méltó megün-
neplését s iktassa ezt is 
programjába. Felhívta a fi-
gyelmet, hogy a népfront 
fordítson gondot a női ta-
nácstagok munkájának elő-
segítésére is. Kovács István, 
a népfront első kerületi bi-
zottságának munkájá t és fél-
éves tervét vázolta. Ladányi 
Benedek a szabadtéri játé-
kokról, majd a népfront-
klubbal kapcsolatos kérdés-
ről szólott. Lacsán Mihályné 
a népfront békebizottságá-
nak munkaprogramját vá-
zolta. Felszólalt még dr. 
Lóránt László, Waldmann 
József, Sziládi Sándor, Wei-
gert Ede és Turay Géza a 
népfrontmunkával kapcso-
latos több tennivalóról. 

A tapasztalatok szerint 
az utóbbi hónapokban a 
szegedi textilipari üzemek-
ben nem kielégítő az üzemi 
tanácsok munkája. Erre fel-
figyelve, a Textilipari Dol-
gozók Szakszervezetének 
Csongrád megyei területi 
bizottsága brigádot küldött 
ki a két legnagyobb szegedi 
textilüzembe, az Üjszegedi 
Kender- ' Lenszövőgyárba, 
valamint a Szegedi Kender-

Szombat, 1959. január 17. 
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Baktóban 

flz SZMT társadalmi 
muní* a védelmi 

bizottsága 
tevékenységéről 

ian*m««n> 

Most már 
jöhet a tél 
Igaz tél van már, de a 

képen látható fiatalasszony 
nyugodtan vár ja a hidegebb 
időt is. Megteheti, mert aki-
nek ilyen bundája van, bi-
zonyára 30 fokos hidegben 
sem fázhat. Sok ilyen bunda 
készül mostanában a szegedi 
Szőrme- és Bőrruhakészítő 
Vállalat Mikszáth Kálmán 
utcai üzemében, hazai, kül-
földi, s újabban svéd vevők 
számára is. (Képriport a vál-
lalat életéből a 3. oldalon.) 

(Llebmann Béla felv.) 


